
Protokół Nr X/2025 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 31 marca 2025 r. 

 

    Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 31 marca 2025 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy 

Żołynia. Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15.30.  

 

   W sesji uczestniczyli: 

1)13 radnych gminy – Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej 

Dąbek, Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Radosław Muriasz, Damian 

Mączka, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas (nieobecni był radni 

Paweł Fleszar i Wojciech Majkut); 

2) sołtysi trzech sołectw gminy – Jan Buszta, Teresa Fus, Joanna Wal (nieobecny był Marek 

Mach, Sołtys Sołectwa Żołynia); 

3) Wójt Gminy Żołynia – Piotr Dudek; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia – Waldemar Natoński (protokolant posiedzenia); 

5) Skarbnik Gminy Żołynia – Anna Kostyńska; 

6) Michał Rupar – Inspektor Urzędu Gminy Żołynia 

7) Klaudia Jagustyn – pracownik administracyjny Urzędu Gminy Żołynia; 

8) Wojciech Tomczyk – Inspektor Urzędu Gminy Żołynia (zapewniający obsługę 

informatyczną sesji rady gminy). 

 

    Ad. 1 Posiedzenie otworzył Tomasz Mach, Przewodniczący Rady Gminy Żołynia.  

Po stwierdzeniu kworum przewodniczący odczytał porządek posiedzenia, który przedstawiał 

się następująco: 

1. Otwarcie, wolne wnioski.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2025 rok; 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2025-2032; 

c) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów oraz 

na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Żołynia w 2025 roku; 

d) udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej dla Powiatu Łańcuckiego na 

realizację zadania publicznego; 

e) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żołynia w 2025 r.”; 

f) uchwalenia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Żołynia na lata 2025-2030”; 

g) rozpatrzenia skargi na dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Żołyni; 

h) zwolnienia z podatku od nieruchomości obiektów sportowych. 

4. Sprawy różne. 

 

    Radni nie przedstawili uwag do zaplanowanego porządku posiedzenia. Nie zgłosili również 

innych uwag, czy też wniosków. 

 

     Ad. 2 Radni nie zgłosili uwag do projektu protokołu z poprzedniej sesji rady gminy. 

Przewodniczący rady przeprowadził głosowanie nad jego przyjęciem. Protokół z poprzedniej 

sesji został przyjęty jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW:  

0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: 

ZA (13): Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, 

Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Damian Mączka, Radosław 



Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. NIEOBECNI (2): Paweł 

Fleszar, Wojciech Majkut. 

 

     Ad. 3 Anna Kostyńska, Skarbnik Gminy Żołynia przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy. Zaznaczyła, że jest kilka poważnych zmian. W związku  

z występującym deficytem budżetowym pojawiła się konieczność zaciągnięcia kredytu. 

Omówiła zwiększenia po stronie dochodów, podając ich źródła. Wskazała również 

zwiększenia wydatków na łączną kwotę 5,128 mln zł. Tu wskazała m.in. wydatkowanie 1 mln 

zł na budowę wodociągu wzdłuż ulicy Białobrzeskiej w Żołyni oraz kanalizacji sanitarnej  

w Smolarzynach. Mówiła o zarezerwowaniu środków na pomoc finansową powiatowi,  

z przeznaczeniem na przebudowę drogi prowadzącej do ul. Białobrzeskiej do Kopani 

Żołyńskich. Po stronie wydatków wskazała również: zwiększenie wkładu własnego do 

modernizacji dróg w ramach FOGR, budowę parkingu przy przedszkolu w Zakąciu, 

sporządzenie dokumentacji wodno-prawnej dla stawów przy ul. Górskiej, zakup samochodu 

dostawczego oraz ciągnika, sporządzenie planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego 

gminy, koszty obsługi bankowej gminy, wzrost wydatków w GZEAS, prace dodatkowe przy 

rozbudowie Szkoły w Smolarzynach, projekty sieci kanalizacji sanitarnej, koszty odłowienia 

26 psów i zakupu kojca, zakup i montaż lamp oświetlenia ulicznego, zwiększenia w budżecie 

GOK (na paradę straży grobowych, remont dachu oraz montaż klimatyzacji w filii GOK  

w Brzózie Stadnickiej), montaż magazynu energii i klimatyzacji w budynku przy Stadionie 

Gminnym w Żołyni. Skarbnik wskazała deficyt budżetowy w wysokości 4,5 mln zł, 

proponując jego sfinansowanie z wolnych środków (kwotą 3,5 mln zł) oraz kredytu. Radni nie 

dyskutowali w tej sprawie. Przewodniczący wspomniał, że projekt uchwały omówiono 

szczegółowo na posiedzeniu komisji rady gminy i przeprowadził głosowanie nad uchwałą. 

Uchwała Nr X/66/2025 w sprawie zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2025 rok została 

przyjęta jednogłośnie. Za jej przyjęciem zagłosowało 13 radnych. Wyniki głosowania: ZA: 

13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki 

imienne: ZA (13): Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej 

Dąbek, Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Damian Mączka, Radosław 

Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. NIEOBECNI (2): Paweł 

Fleszar, Wojciech Majkut. 

   Kolejno skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej gminy. Stwierdziła, że zmiany przed momentem wprowadzone trzeba 

nanieść również do prognozy. Przypomniała, że duże zmiany dotyczą tak strony dochodowej 

jak i wydatkowej. Wskazała, że zwiększy się zadłużenie gminy do kwoty 7,038 mln zł na 

koniec roku 2025. Dodała, że drobna zmiana zostanie wprowadzona do załącznika nr 2 

prognozy, związana z realizacją projektu „Szkoła na medal” w Brzózie Stadnickiej. 

Wyjaśniła, że w ubiegłym roku nie wydatkowano pełnej kwoty na ten cel, w związku z czym 

przeszła do limitu wydatków na 2025 rok. Rani nie dyskutowali w tej sprawie 

przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr X/67/2025 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2025-2032 została 

przyjęta jednogłośnie. Za jej przyjęciem zagłosowało 13 radnych. Wyniki głosowania: ZA: 

13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki 

imienne: ZA (13): Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej 

Dąbek, Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Damian Mączka, Radosław 

Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. NIEOBECNI (2): Paweł 

Fleszar, Wojciech Majkut. 

     Następnie skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu  

w wysokości 2 mln 20 tys. zl w celu sfinansowania wydatków na przebudowę drogi 

powiatowej biegnącej do ul. Białobrzeskiej do Kopani Żołyński oraz na spłatę wcześniej 



zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów. W dyskusji wybrzmiało 

podziękowanie dla samorządu powiatowego, który zdecydował się na przeprowadzenie 

modernizacji drogi powiatowej na terenie Gminy Żołynia. Przewodniczący przeprowadził 

głosowania nad uchwałą. Uchwała Nr X/68/2025 w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów oraz na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu Gminy Żołynia w 2025 roku została przyjęta jednogłośnie. 

Za jej przyjęciem zagłosowało 13 radnych. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13): 

Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, Teresa Fus, 

Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Damian Mączka, Radosław Muriasz, Jacek 

Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. NIEOBECNI (2): Paweł Fleszar, 

Wojciech Majkut. 

    Piotr Dudek, Wójt Gminy Żołynia przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy samorządowi powiatu na remont drogi powiatowej odbiegającej od ul. Białobrzeskiej 

w kierunku Kopani Żołyńskich. Wyjaśnił, że powiat chce przeznaczyć na tę inwestycję 1,6 

mln zł i prosi o udzielenie pomocy przez gminę w wysokości 1,4 mln zł. Wójt zaznaczył, że 

temat długo omawiano na posiedzeniu wspólnym komisji rady gminy i poprosił  

o przychylenie się do tej prośby. Wyraził nadzieję, że przy korzystnym rozstrzygnięciu 

postępowania przetargowego, być może uda się przebudować nie tylko środkową, najgorszą 

część tej drogi. Przewodniczący rady zwrócił się do radnych o ewentualne pytania. Wobec 

braku dyskusji przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr X/69/2025 w sprawie 

udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej dla Powiatu Łańcuckiego na 

realizację zadania publicznego została przyjęta jednogłośnie. Za jej przyjęciem zagłosowało 

13 radnych. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13): Jacek Baran, Krzysztof Biały, 

Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, 

Tomasz Mach, Damian Mączka, Radosław Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata 

Żywicka-Skoczylas. NIEOBECNI (2): Paweł Fleszar, Wojciech Majkut. 

   Projekt uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami przedstawił Michał Rupar, 

inspektor Urzędu Gminy Żołynia. Wyjaśnił, że konieczność przyjęcia uchwały wynika  

z ustawy o ochronie zwierząt. Zaznaczył, że program został pozytywnie zaopiniowany przez 

powiatowego lekarza weterynarii oraz dzierżawców obwodów łowieckich. Powiedział, że 

celem programu jest m.in. zapobieganie bezdomności zwierząt. Podał kwotę 25 tys. zł, 

zabezpieczoną na działania gminy związane z realizacją tego programu. Przewodniczący rady 

przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr X/70/2025 w sprawie przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Żołynia w 2025 r.” została przyjęta jednogłośnie. Za jej 

przyjęciem zagłosowało 13 radnych. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW:  

0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13): 

Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, Teresa Fus, 

Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Damian Mączka, Radosław Muriasz, Jacek 

Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. NIEOBECNI (2): Paweł Fleszar, 

Wojciech Majkut. 

    Projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Żołynia przedstawiła Klaudia Jagustyn, pracownik administracyjny Urzędu 

Gminy Żołynia. Wyjaśniła, że program jest kontynuacją uchwały, która obowiązywała do 

2024 roku. Przedstawiła zmiany jakie w zasobie mieszkaniowym gminy zaszły w ostatnim 

czasie - gmina sprzedała budynek dawnego posterunku policji oraz zakupiła dom przy ul. 

Smolarskiej. Przypomniała, że gmina dysponuje również mieszkaniem przy Szkole 

Podstawowej w Smolarzynach, aktualnie wykorzystywanym jako mieszkanie służbowe przez 



emerytowaną nauczycielkę. Wyjaśniła, że stawki za wynajem ustala wójt. Dodała, że zakłada 

się powiększanie zasobu mieszkalnego przez gminę. Przewodniczący rady stwierdził, że 

program omówiono na posiedzeniu wspólnym komisji i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Uchwała Nr X/71/2025 w sprawie uchwalenia „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Żołynia na lata 2025-2030” została przyjęta 

jednogłośnie. Za jej przyjęciem zagłosowało 13 radnych. Wyniki głosowania: ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: 

ZA (13): Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, 

Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Damian Mączka, Radosław 

Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. NIEOBECNI (2): Paweł 

Fleszar, Wojciech Majkut. 

    Przed podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Gminnego Ośrodka 

Kultury w Żołyni przewodniczący rady gminy odczytał jej obszerne uzasadnienie. Stwierdził, 

że komisje badające sprawę dopełniły obowiązków. Radni nie zabierali głosu w tej sprawie, 

przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr X/72/2025 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Żołyni została przyjęta 

jednogłośnie. Za jej przyjęciem zagłosowało 13 radnych. Wyniki głosowania: ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: 

ZA (13): Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, 

Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Damian Mączka, Radosław 

Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. NIEOBECNI (2): Paweł 

Fleszar, Wojciech Majkut. 

    Kolejno skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od 

nieruchomości obiektów sportowych. Przypomniała, że temat ten był już kiedyś 

podejmowany. Zaznaczyła, że projekt uchwały zaopiniował Urząd Ochrony Konkurencji  

i Konsumentów, a wskazana przez niego drobna poprawka została w tym projekcie 

uwzględniona. Skarbnik omówiła przedmiot zwolnienia, wskazując, że podatek taki obecnie 

płaci jedynie klub sportowy w Smolarzynach. Radni nie zabierali głosu w tej sprawie, 

przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr X/73/2025 w sprawie 

zwolnienia z podatku od nieruchomości obiektów sportowych została przyjęta 

jednogłośnie. Za jej przyjęciem zagłosowało 13 radnych. Wyniki głosowania: ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: 

ZA (13): Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, 

Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Damian Mączka, Radosław 

Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. NIEOBECNI (2): Paweł 

Fleszar, Wojciech Majkut. 

 

    Ad. 4 W punkcie spraw różnych Krzysztof Mach, koorydador przygotowań do Parady 

Straży Grobowych w Żołyni, działający w ramach struktury Gminnego Ośrodka Kultury  

w Żołyni, przekazał bieżące informacje związaną z organizacją parady. Przedstawił 

utrudnienia w ruchu związane z zamknięciem dróg na czas przyjazdu oraz przemarszu 

oddziałów. Powiedział, że organizatorzy otrzymali zgłoszenia od 80 oddziałów, do tej pory 12 

potwierdziło udział w paradzie. Koorydynator zaapelował do radnych gminy, sołtysów oraz 

mieszkańców oglądających transmisję sesji o przekazywanie informacji o utrudnieniach 

wszystkim potencjalnie zainteresowanym. Mieszkańców prosił o ograniczenie dojazdu 

prywatnymi pojazdami w okolice stadionu sygnalizując, że organizatorzy zapewnią bezpłatny 

dojazd busami i autobusami z rynku Żołyni pod stadion. Przedstawił również sprawy  

z wiązane z pozyskaniem dotacji na organizację parady z Ministerstwa Kultury oraz z Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Podkarpackiego. Wspomniał, że Stowarzyszenie 

Żołyńskiej Straży Grobowej uzyskało już 10 tys. zł wsparcia z samorządu powiatowego. 



Środki te będą wykorzystane na organizację parady, ale również na aktywizację seniorów  

i warsztaty dla dzieci. Radna Magdalena Kątnik-Kowalska zapytała o najważniejsze potrzeby 

organizatorów parady w tym momencie. Krzysztof Mach mówił o potrzebie zaangażowania 

większej ilości wolontariuszy do obsługi parady. Do mieszkańców skierował otwarte 

zaproszenie do współpracy. Przewodniczący rady ponowił apel o ograniczenie przez 

mieszkańców do minimum ruchu samochodowego w okolicy stadionu podczas parady. 

Zachęcił, aby wolontariusze zgłaszali się do miejscowego domu kultury. 

    Radny Damian Mączka przypomniał, że radni mieli otrzymać regulaminy gminnej 

strzelnicy oraz stadionu. Stwierdził, że była taka obietnica, a do dziś radni tych regulacji nie 

otrzymali, tymczasem podczas pobytu na strzelnicy stwierdzono pewne nieprawidłowości. 

Poprosił, aby regulaminy udostępnić. Wójt odpowiedział, że regulamin stadionu jest już  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Żołynia, natomiast w końcowej fazie opracowania 

jest regulamin strzelnicy. Zadeklarował rozmowę w tej sprawie z radcą prawnym  

i niezwłoczne przekazanie regulaminu radnym.  

    Jan Buszta, Sołtys Sołectwa Żołynia podziękował za przeprowadzone sprzątanie dróg i 

poprosił o uprzątnięcie przystanków autobusowych. Zapytał o dostawy kamienia do 

remontów dróg. Wójt odpowiedział, że przetarg na dostawy kamienia już został 

rozstrzygnięty. 

    Joanna Wal, Sołtys Sołectwa Smolarzyny zapytała, czy jest szansa na wykonanie sieci 

wodociągowej i kanalizacji sanitarnej do nowych domów powstających w tym sołectwie. 

Wójt wyjaśnił, że chodzi o przyłącz do jednego domu, o długości 160 m. Wskazał koszt 

wykonania przy łącza w wysokości 30 tys. zł. Wójt stwierdził, że sprawa ta ciągnie się od 

czterech lat i mieszkaniec powinien sam zapłacić za wykonanie przyłącza. Przewodniczący 

rady stwierdził, że na ten temat rada będzie jeszcze rozmawiać. 

    Na tym dyskusję zakończono. Przewodniczący zamknął posiedzenie o godzinie 16.45. 

 

Protokolant: 

                       
 

 

 


